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P R O T O K Ó Ł   Nr V/07  

 
z  piątej zwyczajnej sesji Rady Gminy Karniewo, odbytej w dniu 29 marca 2007  
roku w lokalu Urzędu Gminy Karniewo, pod przewodnictwem radnego 
Grzegorza Wawrzonkowskiego  - Przewodniczącego Rady Gminy.  
======================================================= 
Obrady rozpoczęto o godzinie 10 10 - zakończono o godz. 11 50. 

 
Skład osobowy Rady Gminy  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . .  – 15   
Uczestniczyło w obradach, wg listy obecności . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  – 14 
Nieobecny radny Waldemar Zając  

 
Spoza grona Rady w sesji  uczestniczyli: 

 
1. Pan Józef A. Stopa               - Wójt Gminy 
2. Pani Barbara Kordalska      - Skarbnik Gminy 
3  Kierownicy referatów UG 
4. Pan Bogusław Sokalski  - Radca Prawny 
4. Sołtysi z terenu gminy Karniewo, wg listy obecności, w liczbie . . . . .   - 35 
5. Przedstawiciele org. społecznych, zakładów pracy, w liczbie  . . . . . . .  -   8 
 

P R Z E B I E G     O B R A D :  
                                        

Ad.pkt.1. 
 
Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski  otwierając 

obrady przywitał wszystkich  radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości.             
          Na podstawie listy obecności stwierdził quorum radnych władne do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad.pkt.2. 
           

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski poprosił 
radnych  o zgłaszanie uwag do przedstawionego porządku obrad.  

Pan Józef Stopa – Wójt Gminy poprosił o wprowadzenie do porządku 
dziennego punktu - 9. Podjęcie uchwały w sprawie obowiązku złoŜeniu 
oświadczenia o pracy  lub słuŜbie w organach bezpieczeństwa lub współpracy          
z nimi w okresie   od dnia 22 lipca 1944 roku do 31 lipca 1990 roku. 

Wniosek ten radni przyjęli jednogłośnie. 
Jednogłośnie przyjęto porządek dzienny w następującym brzmieniu:  
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z IV zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacja Przewodniczących stałych komisji rady o działalności komisji.  
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6. INTERPELACJE  RADNYCH. 
7. Uchwalenie budŜetu gminy Karniewo na 2007 rok 

a) wystąpienie Wójta Gminy 
b) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy na 2007 rok. 

8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania „Gminnego programu profilaktyki                            
i rozwiązywania problemów alkoholowych’ za 2006 rok. 

 a) dyskusja.   
9. Podjęcie uchwały w sprawie obowiązku złoŜeniu oświadczenia o pracy  lub 

słuŜbie w organach bezpieczeństwa lub współpracy z nimi w okresie   od 
dnia 22 lipca 1944 roku do 31 lipca 1990 roku. 

10. Przyjęcie do realizacji zadań inwestycyjnych w zakresie modernizacji dróg 
gminnych na lata 2007-2010. 

 a) dyskusja  
11 Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
12. Wolne wnioski i zapytania. 
13. Zamknięcie obrad.       
 
Ad.pkt.3. 
                

Przewodniczący Rady poinformował, iŜ protokół z poprzedniej sesji jest 
do wglądu w biurze Rady jak równieŜ wyłoŜony przed rozpoczęciem obrad. 
Poprosił o zgłaszanie uwag i wniosków co do treści protokołu. 

PoniewaŜ nikt z radnych nie zgłaszał Ŝadnych uwag, radni jednogłośnie 
bez odczytywania przyjęli protokół z IV zwyczajnej sesji, odbytej w dniu 27                    
lutego 2007 roku.  
 
Ad.pkt.4. 
           
 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy  przedstawił  informację o działalności 
Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  

Do przedstawionej przez Wójta informacji o działalności w okresie 
międzysesyjnym – uczestnicy obrad Ŝadnych uwag nie wnosili.  

(informacja stanowi załącznik nr 1 do protokółu) 
 
Ad.pkt.5. 
  
 Przewodniczący problemowych komisji Rady przedstawili krótkie ustne 
informacje o działalności poszczególnych komisji w okresie międzysesyjnym. 
 Radna Barbara Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, 
Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, iŜ komisja odbyła swoje 
posiedzenie w dniu 19 marca, na którym analizowane materiały będące 
przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. śadnych uwag nie wnoszono.  
 Radny Michał Jasiński  - Przewodniczący Komisji Planowania, BudŜetu             
i Finansów na posiedzeniu w dniu 21marca  analizowała równieŜ wszystkie 
projekty uchwał, sprawozdania i informacji. Kontrowersyjnym tematem był 
zakres remontowania dróg gminnych. Opinie członków komisji w tej sprawie 
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były róŜne. Stawiano równieŜ pytanie, czy taki zakres robót będzie moŜliwy do 
wykonania. Kwota ulg się zmienia na niekorzyść gminy – czy wystarczy 
środków.   

Radny Andrzej Chełchowski – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 
Przemysłu i Usług, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony PrzeciwpoŜarowej.  
Projekty uchwał, sprawozdania i informacji omawiane na posiedzeniu w dniu 20 
marca , a będące przedmiotem obrad dzisiejszej sesji zostały przez komisje 
zaopiniowane pozytywnie. Sprawa asfaltowania dróg – tu członkowie komisji 
mieli zróŜnicowane zdania.   
  
Ad.pkt.6. 
 
 Radna Beata Jackowska – problem zaorywania dróg przez rolników 
indywidualnych nie jest nowy. Podobnie jest w rejonie wsi Łukowo, gdzie 
rolnicy jak i RSP Łukowo zaorali drogę w Wólce Łukowskiej. Czy jest jakaś 
szansa rozwiązania tego problemu? Jest w urzędzie gminy geodeta, który 
mógłby wytyczyć tę drogę.  
 Radny Andrzej Chełchowski – droga Chełchy Iłowe – Zaręby. Nic w tej 
sprawie nie zrobiono. Tam są takie doły, Ŝe dojdzie kiedyś do tragedii. Czy 
będzie wyremontowana asfaltowana nawierzchni na tym odcinku drogi? 
 Radny Jerzy Szymański – droga Malechy – Malechy. O tym mówi się od 
4 lat. Tam ludzie nie mogą przejechać. Ja nie wiem co będzie dalej. Czy ten 
odcinek będzie wyremontowany?. 
 
Ad.pkt.6. 
 
 Wójt Gminy – Pan Józef A. Stopa dokonał wprowadzenia do dyskusji, 
przedstawiając swoje w przedmiotowej sprawie. 
 (wystąpienie stanowi załącznik Nr 2 do protokółu). 

Następnie Pan Wójt odczytał treść uchwały Nr 453/0/2006 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół 
Zamiejscowy w Ostrołęce z dnia 18 grudnia 2006 roku w sprawie wydania 
opinii o przedłoŜonym przez Wójta Gminy Karniewo projekcie budŜetu Gminy 
na 2007 rok.  Z uchwały wynikało, Ŝe wydano pozytywną opinię z uwagami. 
 Radny Grzegorz Wawrzonkowski – Przewodniczący Rady informował, Ŝe 
projekt budŜetu był szczegółowo omawiany na odbytych posiedzenia 
problemowych komisji Rady. 
 Radna Beata Jackowska stwierdziła, Ŝe limit wydatków z programem 
asfaltowania dróg nie jest zgodny. Moim zdaniem są tu niespójności. Czy to 
moŜe będzie przesunięte jeśli będą środki. Proponowany zakres asfaltowania 
dróg nie jest spójny z zadaniami inwestycyjnymi na 2007 rok.  
 MoŜe uda się nam załatwić dodatkowe środki – wyjaśniał Pan Józef 
Stopa. Na etapie planowania nie moŜemy Ŝadnych wprowadzić, jeŜeli ich nie 
mamy. Jeśli uda się nam uzyskać dotacje – to będzie realizowane.  
 To nie jest bardzo optymistyczne – uznał radny Grzegorz 
Wawrzonkowski. BudŜet był kształtowany w okresie wyborczym. My jako 
radni nie mieliśmy na to Ŝadnego wpływu. Jest zabezpieczenie funkcjonowania 
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wszystkich instytucji kulturalnych (GOIK, GBP) Ciągle jest mało na inwestycje. 
Tylko  z własnych środków na pewno nie uda się nam wykonać proponowanych 
zadań w zakresie modernizacji dróg. Dodatkowo rysuję się ulgi podatkowe, 
które nie są refundowane. To moŜe spowodować, Ŝe środków zabraknie. Dziś 
nie jest to budŜet deficytowy. Proszę głosować zgodnie ze swoim sumieniem, 
rozmysłem i wiadomościami.  
 PoniewaŜ nikt więcej nie zabierał głosu, Przewodniczący Rady Gminy 
odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Karniewo na 
2007 rok.  
 W wyniku głosowania – Rada 13 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się 
podjęła uchwałę Nr V/21/07 w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Karniewo na 
2007 rok – stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu. 
  
Ad.pkt.8.   
 
 Nikt z uczestników obrad nie zabierał głosu w dyskusji w przedmiotowej 
sprawie. 
 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie sprawozdania. Radni 
jednogłośnie przyjęli sprawozdanie z „Gminnego programu profilaktyki                            
i rozwiązywania problemów alkoholowych’ za 2006 rok – w brzmieniu 
załącznika nr 4 do protokółu.  
 
Ad.pkt.9.    
 
 Przewodniczący Rady poprosił Radcę Prawnego – Mecenasa Bogusława 
Sokalskiego o omówienie projektu uchwały.  
 Pan Bogusław Sokalski wyjaśnił, Ŝe podjęcie tej uchwały jest 
obowiązkowe. Oświadczenia lustracyjne muszą zgodnie z ustawą złoŜyć wójt 
Gminy, Przewodniczą Rady, Skarbnik Gminy, Sekretarz Gminy, wszyscy radni.  
Sołtysi nie muszą składać oświadczeń lustracyjnych. JeŜeli osoba składająca 
oświadczenie przyzna się, Ŝe współpracował z organami – nie ma za to 
konsekwencji.  
 Z mocy prawa – powiedział Przewodniczący Rady musimy się lustrować.  
Po odczytaniu projektu uchwały radni 9 głosami „za”, przy 5 „wstrzymujących  
się” podjęli uchwałę Nr V/22/07 w sprawie obowiązku złoŜeniu oświadczenia o 
pracy  lub słuŜbie w organach bezpieczeństwa lub współpracy z nimi w okresie   
od dnia 22 lipca 1944 roku do 31 lipca 1990 roku – stanowiącą załącznik nr 5 do 
protokółu. . 
  
Ad.pkt.10.    
 
 Pan Józef Stopa zabierając głos poinformował, iŜ zakres asfaltowania 
dróg są to propozycje, które nie ograniczają innych dróg gminnych. Po zimie 
wszystkie drogi muszą być w miarę przejezdne. Nie moŜna jednej drogi 
wykonywać a o innych zapomnieć. Ten budŜet nie zamyka moŜliwości 
kredytowych gminy. Propozycja będzie zawsze kontrowersyjna. Wszyscy 
wiemy, Ŝe kaŜdy powie, iŜ ta droga jest dla mnie najwaŜniejsza. Nigdy w tej 
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sytuacji nie będzie sprawiedliwego osądu. Pan Bóg zasiedlił nas w takim 
miejscy w jakim jesteśmy. Zawsze potrafiliśmy się dogadywać. Dlatego ja 
bardzo proszę – mówił Pan Wójt, by ta zgoda była dalej – tak jak nas to 
cechowało. Jeśli dołoŜymy wszelkich starań, to na pewno moŜna to zrobić.  
 Na posiedzeniach komisji propozycje asfaltowania dróg gminnych były 
szczegółowo omawiane mówił radny Grzegorz Wawrzonkowski. Środków tyle 
jest ile jest. Pan Wójt jest kreatywny i twórczy i na pewno ściągnie do nas 
dodatkowe środki na zadania inwestycyjne. Program ten będzie przyjęty ale nie 
w formie uchwały.  
 Radna Jadwiga Witkowska stwierdziła, Ŝe w programie proponuje się 
odcinek drogi w Szwelicach za rzeką do ostatnich zabudowań. Pozostanie 
odcinek gdzie nie ma budynków, ale jest to droga łącząca Czarnostów ze 
Szwelicami. Powinna być równieŜ przyjęta droga Czarnostów – Krzemień. Nie 
wszystkie odcinki w jednym roku, ale w miarę posiadanych środków by to było 
zapisane. Równie naleŜy ująć odcinek Gościejewo – do strony Szwelic. 
 Szwelice w ciągu dwóch lat mają być zrobione – mówił radny Marian 
Baleński. NaleŜy równieŜ pamiętać o drodze do Barańca, gdzie kursuje autobus 
szkolny.  
 Ten program będzie przyjmowany tylko do zatwierdzającej wiadomości – 
wyjaśniał Pan Józef Stopa. Jak będą środki wówczas będziemy dyskutowali juŜ 
o konkretach. Droga do Barańca była niedawno remontowana. Jej nawierzchnia 
nie jest taka zła. Nie ma nigdzie dobrego rozwiązania. My tak to widzieliśmy i 
tak proponujemy.  
 Radna Danuta Karkowska w swojej wypowiedzi podkreśliła, Ŝe Szwelice 
jest duŜą wsią. Niektóre dzieciaki mają po 3,5 km do szkoły i nikt nie mówi o 
autobusie, bo to jest po prostu jedna miejscowość. Taki odcinek dzieci muszą 
dochodzić.  
 Radny Andrzej Chełchowski proponował, by przyjąć tylko zapis 
dotyczący 2007 roku. W tym roku wszystko uległo podroŜeniu. Cena 1 km 
pójdzie na pewno w górę. Powinniśmy zrobić tyle na ile nas stać. 
 To nie będzie przyjmowane uchwałą – mówił Przewodniczący Rady 
Gminy. Rada moŜe na kaŜdej sesji to analizować.  
 Radna Beata Jackowska zapytywał, czy program nie jest zobowiązujący. 
 Z wypowiedzi radnego Grzegorza Wawrzonkowskiego wynikało, Ŝe nie 
będzie to zobowiązujące. Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie.  
 W wyniku głosowania radni 9 głosami „za”, przy 5 „wstrzymujących się” 
przyjęła propozycje asfaltowania dróg gminnych na lata 2007 – 2010, w 
brzmieniu załącznika nr 6 do protokółu.  
 
Ad.pkt.11 
 

Pan Wójt udzielając odpowiedzi na zgłoszone interpelacje powiedział             
m. inni: 

- ja na kaŜdym zebraniu słyszę, Ŝe nasza droga jest najwaŜniejsza. 
Wszystko moŜna zanegować. Droga Malechy – Malechy, kto tam jeździ, 
kto  z niej korzysta?.  
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- Geodeta. My nie mamy geodety na etacie. Chcę to wyraźnie powiedzieć, 
Ŝe Pan Boczkowski tego nie robi w godzinach urzędowania. śeby 
przywrócić drogę w Wólce Łukowskiej myślę, Ŝe się dogadamy. To 
przyorali mieszkańcy.  
Pan Sławomir Boczkowski dodał, Ŝe drogę podorują mieszkańcy innych 

wsi. Będziemy musieli wezwać wszystkich mieszkańców  i sporządzić wobec 
nich protokół. Rozgraniczenie kosztuje ok. 2.000 zł. Ktoś to musi udowodnić. 
To wszystko dotyczy naszych dróg gminnych. RSP Łukowo zaorała drogę ale 
trzeba im to pokazać.  

Zdaniem Pana Stopy najlepszy byłby sposób polubowny. 
Pan Stanisław Jabłonowski powiedział, Ŝe doły na drodze Chełchy Iłowe 

– Zaręby robi Zarząd Dróg Powiatowych. Są to specjaliści. My moŜemy tylko 
zalać betonem. Odcinek byłby przejezdny jeśli byłby połoŜony jeszcze jedna 
warstwa.  

Droga Malechy – Malechy, kontynuował Pan Jabłonowski, przy 
wykorzystaniu osób ukaranych będzie tam zrobiony porządek, powycinane 
krzewy. JuŜ prace są rozpoczęte. Winniśmy potraktować ten odcinek 
równoznacznie jak inne i pozasypywać doły Ŝwirem czy piaskiem.    
 Interpelanci udzielenia dodatkowych informacji nie Ŝądali.  
 
Ad.pkt.12 
 
 Radny Andrzej Chełchowski zapytywał, kiedy będzie powołany Sekretarz 
Gminy, bo w marcu miał Pan Wójt przedstawić kandydaturę.? 
 W odpowiednim czasie na pewno przedstawię – wyjaśniał Pan Wójt.  
 Dajmy Panu Wójtowi  ten czas – stwierdził radny Wawrzonkowski.  
 Pan Waldemar Leśnik – sołtys wsi Słoniawy pytał czy są moŜliwości 
składania wniosków o dopłaty na ziarno siewne? 
Dziś odbywa się sesja Rady i szklenia dla rolników organizowane przez Panią 
Bonisławską. Czy nie moŜliwości wcześniejszego uzgodnienia terminu by to się 
nie nakładało w tym samym dniu i godzinie.  
 W przyszłości na pewno będzie to uzgadniane – powiedział 
Przewodniczący Rady Gminy.  
 Gmina jest od tego by terminy uzgadniać – stwierdził Pan Stopa. Raz nam 
się tak zdarzyło ale będziemy starali się o tym pamiętać. W poniedziałek 4 
osoby pojadą na szkolenie, by później pomóc rolnikom w wypełnianiu 
wniosków obszarowych. Pomoc rolnikom będzie bezpłatna.  
 Ma to być pomoc fachowa – uznał radny Wawrzonkowski, ale wszystko 
trzeba będzie sprawdzić.    
 Radna Beata Jackowska powróciła do tematu modernizacji dróg, pytając 
czym się róŜni droga „ślepa” od innych. O tej drodze się nie mówi. Malechy – 
Malechy, a przecieŜ tam teŜ przejeŜdŜają mieszkańcy. 
 Radny Michał Jasiński – droga do Konarzewa Bolest. Problem tego 
odcinka przedstawiałem na posiedzeniu komisji Rady. Tam piasek winien być 
przysypany trochę Ŝwirem.  
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 Następnie Pani Regina Wieczorek poinformowała o moŜliwościach 
składania wniosków przez rolników o dopłaty do ziarna siewnego.  
 Pani BoŜenna Załoga – Sołtys wsi Zelki Dąbrowe zapytywała, czy w 
programie naprawy dróg ujęty jest odcinek od budynku po szkole w Zelkach w 
stronę  w Czarnostowa i wykonanie mostku na drodze do Szlas.   
 Pan Jackiewicz Jan – sołtys wsi Obiecanowo informował, iŜ jest 
remontowana droga krajowa Maków – Przasnysz. Woda ma problem z 
odpływem, bo pobocza są wysokie. Rowy winny być udroŜnione na całym 
odcinku.  
 Pan Jan Reszka – sołtys wsi Chrzanowo-Bronisze. Według mapki nasza 
droga jest przelotowa. O jej remoncie w ogóle się ani nie pisze ani nie mówi. 
 Ten odcinek jest odcinkiem drogi powiatowej – wyjaśnił Pan Wójt. Tak 
została zaliczona do kategorii dróg powiatowych. Być moŜe będzie utwardzona 
jeszcze w tym roku.  
 Radna Rady Powiatu Maria Bonisławska stwierdziła, Ŝe nigdy nikt się o 
tę drogę nie upominał. W planach powiatowych do 2013 roku nie jest ona 
uwzględniona. Jutro na sesji Rady Powiatu ten problem przekaŜę.   
 Pan Jerzy Napiórkowski mówił o ruchu samochodowym na moście na ul. 
Mazowieckiej. Tam jest wąsko i niebezpiecznie. NaleŜałoby zastanowić się nad 
budową kładki dla pieszych. 
  
 Radny Grzegorz Wawrzonkowski kończąc dyskusję w tym punkcie złoŜył 
wszystkim uczestnikom obrad Ŝyczenia świąteczne.  
 Do Ŝyczeń dołączył się równieŜ Pan Wójt, Ŝycząc by zmartwychwstały 
Jezus dał nam wszystkim siłę współpracy ze sobą. Wszystkiego najlepszego.  
 

 Ad.pkt.13.   
  

Po wyczerpaniu porządku dziennego – Przewodniczący Rady dziękując 
wszystkim za uczestnictwo zamknął obrady IV zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Karniewo.  
 
         Przewodniczący Rady Gminy  
        mgr Grzegorz Wawrzonkowski 
 
Protokółowała :                         
Inspektor ds. organizacyjnych 
 (-) Danuta Michalska               
              
 


